

Grand Mufti of Australia

Dr Ibrahim Abu Mohammed

Unit 2/37 Barbara Street
Fairfield NSW 2165
Sydney AUSTRALIA

Tel +61 2 9724 3355

Fax +61 2 9724 6211

Email dibrahim@muftiofaustralia.com

www.muftiofaustralia.com

A statement issued by the office of his Eminence the Mufti of Australia

Professor Doctor Ibrahim Abu Mohammed

In the name of Allah, the Beneficent, the Merciful

All praise is due to Allah, the Lord of the Worlds, blessings and peace to all previous Prophets and Messengers, and our master, Muhammad, the last Prophet and Messenger;

1. The Federal Council of Imams, including the Council of *Ifta* (Islamic ruling) have been lately keen to verify the sighting of the crescent with the beginning of every Arabic (Lunar) month through organized committees linked to each other throughout all Australian states, and in most of the places appropriate for sighting. The Council of *Ifta* benefits from the information provided by astronomical computations and astronomical observatories in Australia and overseas, thus confirming and following the tradition of the Messenger of Allah (pbuh) concerning verifying the sighting of the crescent. The Council announces the confirmed sighting to the people through Quran Kareem Radio and other Australian media, as well as available communication means.
2. This process will, God willing, continue with the beginning of every Arabic month throughout the year, so that people will be aware of the days of Allah, in obedience and submission to the commands of Allah, with the exemption of the month of Dhul Hijjah. This exemption is because running the affairs in this respect is for the country where the rituals of Hajj, including circumambulation, active walking, and staying in Arafat are performed; i.e. The Kingdom of Saudi Arabia, may Allah preserve it. This is fulfilling what Allah said: “They ask you concerning the New Moons. Say: They are but signs to mark fixed periods of time in (the affairs of) men, and for Pilgrimage” [Albaqarah 2:189]

3. Based on the above, Dr Ibrahim Abu Mohammed, the Mufti of Australia announces that the day of Saturday, 5th November 2011, corresponding to the 9th of Dhul Hijjah 1432 H. will be the day of standing at Arafat, and that the day of Sunday, 6th November 2011, corresponding to the 10th of Dhul Hijjah 1432 H. will be the first blessed day of Eidul Adha.

The Mufti of Australia takes this opportunity to express his congratulations to all the Australian people in general and to the Muslim and Arabic community in particular.

Eid Mubarak to all of you

Assalamu Alaykum Wa Rahmatullah Wa Barakatuh

Dr Ibrahim Abu Mohammed

Mufti of Australia

بيان صادر عن مكتب سماحة مفتي استراليا

الأستاذ الدكتور إبراهيم أبو محمد

بسم الله الرحمن الرحيم

الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام على جميع الأنبياء والمرسلين
السابقين ، وعلى سيدنا محمد خاتمهم أجمعين وبعد

1. - في الفترة الأخيرة يحرص مجلس الأئمة الفيديرالي بما فيه مجلس الإفتاء على تحري رؤية الهلال مع بداية كل شهر عربي عن طريق لجان منظمة ترتبط ببعضها في كل الولايات الأسترالية وفي أكثر المواقع ملائمة للرؤية ، وتستفيد لجنة الإفتاء بما يوفره الحساب الفلكي والمرصد الفلكية في استراليا وخارجها وذلك تحقيقا لسنة رسول الله صلى الله عليه وسلم في تحري رؤية الهلال وتعلن ذلك للناس عن طريق إذاعة القرآن الكريم وبقية وسائل الإعلام الأسترالية ومواقع التواصل الاجتماعي المتاحة.

2. وسيستمر هذا العمل بمشيئة الله تعالى مع بداية كل شهر عربي طوال أيام السنة ليكون الناس على بينة من أيام الله طاعة وامتنالا باستثناء شهر ذي الحجة على اعتبار أن ولاية الأمر في هذا الشأن إنما هي للبلد الذي تقام فيه شعائر الحج طوافا وسعيا ووقفا بعرفات وهي المملكة العربية السعودية حفظها الله وذلك تحقيقا لقوله تعالى: " يسألونك عن الأهلة قل هي مواقيت للناس والحج" .

3. بناء على ما تقدم يعلن الدكتور إبراهيم أبو محمد مفتي القارة الأسترالية أن يوم السبت 5 نوفمبر 2011 م الموافق 9 من ذي الحجة 1432 هـ هو يوم الوقوف بعرفة وأن يوم الأحد 6 نوفمبر الموافق 10 من ذي الحجة هو أول أيام عيد الأضحى المبارك وينتهد مفتي استراليا هذه المناسبة ليعبر عن تهانيه لكل الشعب الأسترالي عموما والجالية العربية والإسلامية على وجه مخصوص وكل عام وأنتم بخير والسلام عليكم ورحمة الله
دكتور إبراهيم أبو محمد
مفتي القارة الأسترالية